

Human Right Statement

بيان حقوق الانسان

Introduction

We at AlAwwal Invest Company (SAB Invest), believe that the role of environment, social and governance (ESG) is a fundamental component to our success. Our approach to ESG positions us as a market-leader on sustainability topics and as an example of best practice within the Kingdom of Saudi Arabia.

We've come a long distance and progress has been achieved over the past years. Our human rights statement (this Statement) outlines our commitment and our approach which SAB Invest has in place to support its commitment to maximize positive impacts on society and reducing actual and negative impact in order to ensure respect for human rights.

Our Commitment

We recognize that the respect of human rights is essential to achieving sustainable development globally. They are integral to the Bill of Human Rights and the United Nations Development Programme (UNDPs) together with other local jurisdictions and international mandates (to the extent the Kingdom is party to) which guide our concept of ESG. Our commitment to human rights is embedded throughout our policies, procedures, and daily business practices. SAB Invest fosters a culture of respect where all employees are treated with the utmost dignity.

SAB Invest does not tolerate any form of misconduct and will take the necessary disciplinary actions needed to swiftly address any concerns that arise. As human rights standards are embedded in our policies and local regulations, respecting human rights is a key consideration in our business practices.

Our Approach

We recognize that every decision we make has a real impact on our key stakeholder groups of employees, customers, vendors, and community, and aim for an empowering impact for those who cross our path.

Our Employees

Our Code of Conduct reinforces fair employment practices, the highest standards of business ethics, and the provision of a safe and hazard-free workplace environment. Every SAB Invest employee affirms annually the SAB Invest's Code of Conduct and other key policies, supporting a culture where ethical and responsible behavior is party of our everyday operations. It is our responsibility to hold each other to these promises by staying vigilant, reporting violations, and doing our part to champion the rights of every human being in our corporate ecosystem.

مقدمة

نحن في شركة الأول للاستثمار SAB Invest نؤمن بأن دور الممارسات البيئية والاجتماعية والحوكمة (ESG) يعد أحد العناصر الأساسية لنجاحنا. وأن النهج الذي تتبناه الشركة إزاء الممارسات البيئية والاجتماعية والحوكمة المؤسسية يضعنا في ريادة السوق فيما يتعلق بموضوعات الاستدامة ومثالاً لأفضل الممارسات في المملكة العربية السعودية.

لقد حققنا الكثير وأحرزنا تقدم على مدى السنوات الماضية. وبيان حقوق الإنسان (هذا البيان) لشركة الأول للاستثمار يحدد التزامنا والنهج الذي يتبعه الشركة لدعم التزامه بتحسين التأثيرات الإيجابية على المجتمع وتقليل التأثيرات الفعلية والسلبية بهدف ضمان احترام حقوق الإنسان.

التزامنا

إننا ندرك أن احترام حقوق الإنسان أمر ضروري لتحقيق التنمية المستدامة على الصعيد العالمي. وهي جزء لا يتجزأ من ميثاق حقوق الإنسان وبرنامج الأمم المتحدة الإنمائي (UNDPs) إلى جانب الولايات القضائية المحلية و الدولية (إلى الحد الذي تكون المملكة طرفاً فيه) والتي توجه مفهومنا للممارسات البيئية والاجتماعية والحوكمة المؤسسية. إن التزامنا بحقوق الإنسان متأصل في سياساتنا وإجراءاتنا وممارساتنا التجارية اليومية. وتعمل الشركة على تعزيز ثقافة الاحترام حيث يتم التعامل مع جميع الموظفين بأقصى قدر من الكرامة.

لا تتسامح الشركة مع أي شكل من أشكال سوء السلوك وسيتخذ وبشكل سريع الإجراءات التأديبية اللازمة لمعالجة أي مخاوف قد تنشأ. وبما أن معايير حقوق الإنسان جزء لا يتجزأ من سياساتنا ولوائحنا المحلية، فإن احترام حقوق الإنسان يعد أحد الاعتبارات الرئيسية في ممارساتنا التجارية.

منهجنا

إننا ندرك أن كل قرار نتخذه يكون له تأثير حقيقي على أصحاب المصلحة التي يهمها الأمر لدينا من الموظفين والعملاء والبايعين وكذلك المجتمع، وهدفنا هو التأثير الإيجابي على من نتعامل معهم.

موظفونا

إن قواعد السلوك المطبقة لدينا تعزز ممارسات التوظيف العادلة وأعلى معايير أخلاقيات العمل كما تعمل على توفير بيئة عمل آمنة وخالية من المخاطر. يقدم كل موظف في شركة الأول للاستثمار إقراراً سنوياً على قواعد السلوك المهني والسياسات الرئيسية الأخرى، مما يشجع على تبني ثقافة تكون فيها السلوكيات المسؤولة والأخلاقية جزءاً من عملياتنا اليومية. إنها مسؤوليتنا لنلتزم جميعاً بهذه التعهدات من خلال البقاء يقظين والإبلاغ عن الانتهاكات وأداء دورنا في الدفاع عن حقوق كل إنسان ينتمي لمنظومتنا البيئية.

In addition to our Whistleblowing procedures, SAB Invest offers multiple channels (including confidential and anonymous online whistleblowing forms and a whistleblowing hotline) for staff to raise concerns about any conduct which they reasonably believe has or is likely to violate any applicable laws, regulations, rules, SAB Invest's codes of conduct, policies or procedures. We actively support the health and wellbeing of our employees and provide training and workshops to raise awareness on the Code of Conduct and ESG amongst SAB Invest employees.

We are committed to protecting individuals from any discrimination or retaliation as a result of whistleblowing reporting concerns to uphold our human rights commitments, pursuant to the Whistleblowing Policy which is meant to guide our decision-making and hold us accountable to the public.

Our Vendors and Services Providers

We are also committed to reducing negative social effects of the goods and services SAB Invest purchases. To do so, we identify high-risk vendors when establishing new contracts or renewals, according to the vendors' policies and provision of goods and services, that have either a substantial social impact, or are sourced in markets with potentially high social risks. Vendors associated with actual and potential human rights risks that do not fulfill the minimum applicable standards have to agree and comply with a remediation plan.

Our human rights commitment also applies to our suppliers. In an effort to mitigate the risk of human rights violations, including modern slavery in our supply chain. Our suppliers are contractually bound by standards of ethical conduct when dealing with workers, their suppliers, customers and other third parties. This is articulated in our Ethical and Environmental Code of Conduct for Suppliers of Goods and Services, which is embedded in our supplier agreements.

The Ethical and Environmental Code of Conduct for Suppliers of Goods and Services bounds and defines our expectations towards suppliers and their sub-contractors regarding legal compliance, environmental protection, avoidance of child and forced labor, non-discrimination, remuneration, hours of work, freedom of association, humane treatment, health and safety, anti-corruption measures, and whistleblowing protection for employees or a similar policy, including such items as adherence to local laws and regulations. and we conduct periodic reviews of our systems and theirs to ensure a principle of fairness, cost-effectiveness, quality, innovation, continuity and ethicality in line with SAB Invest procurement policy and compliance which aims to continuously reduce the negative social effects of the goods and services SAB Invest purchases.

Our Customers

SAB Invest has developed sustainability risk policy and sectoral procedures incorporating specific standards. We engage with customers, where appropriate, and support them in adopting more sustainable practices. Some of our sustainability risk policies refer to human rights considerations and issues such as: harmful or exploitative child labour or forced labour; the rights of indigenous and local communities.

إضافة إلى إجراءات الإبلاغ عن المخالفات لدينا، توفر شركة الأول للاستثمار قنوات متعددة (بما في ذلك نماذج الإبلاغ عن المخالفات بسرية تامة عبر الإنترنت والخط الساخن للإبلاغ عن المخالفات) للموظفين للتعبير عن مخاوفهم بشأن أي سلوك يعتقدون بشكل معقول أنه ينتهك أو من المحتمل أن ينتهك أي قوانين أو لوائح أو أحكام أو قواعد السلوك المهني أو السياسات أو الإجراءات المعمول بها في الشركة. إننا ندعم بقوة صحة ورفاهية موظفينا ونقدم التدريب وورش العمل لرفع مستوى الوعي حول قواعد السلوك المهني والممارسات البيئية والاجتماعية والحوكمة المؤسسية لدى موظفي شركة الأول للاستثمار.

نحن ملتزمون بحماية الأفراد من أي تمييز أو انتقام نتيجة لمخاوف الإبلاغ عن المخالفات لدعم التزاماتنا في مجال حقوق الإنسان، ووفقًا لسياسة الإبلاغ عن المخالفات التي تهدف إلى توجيه عملية صنع القرار لدينا وإخضاعنا للمساءلة أمام العامة.

الموردون ومقدموا الخدمات لدينا

نحن ملتزمون أيضًا بالحد من الآثار الاجتماعية السلبية للسلع والخدمات التي تقوم الشركة بشرائها. وللقيام بذلك، نقوم بتحديد البائعين ذوي المخاطر العالية عند إبرام عقود جديدة أو تجديدها، وفقًا لسياسات البائعين وتوفير السلع والخدمات، التي يكون لها تأثير اجتماعي كبير، أو يتم الحصول عليها من أسواق ذات مخاطر اجتماعية عالية محتملة. ويتعين على البائعين المرتبطين بمخاطر حقوق الإنسان الفعلية والمحتملة التي لا تستوفي الحد الأدنى من المعايير المطبقة الموافقة على الخطة الموضوعية للمعالجة والالتزام بها. وينطبق التزامنا بحقوق الإنسان أيضًا على موردنا. وفي محاولة للتخفيف من مخاطر انتهاكات حقوق الإنسان، بما في ذلك العبودية الحديثة في سلسلة التوريد لدينا، يلتزم موردونا تعاقديًا بمعايير السلوك الأخلاقي عند التعامل مع العمال ومورديهم وعملائهم والأطراف الثالثة الأخرى. وقد تم توضيح ذلك في قواعد السلوك الأخلاقية والبيئية لموردي السلع والخدمات، والتي تم تضمينها في اتفاقيات الموردون الخاصة بنا.

تحدد قواعد السلوك الأخلاقية والبيئية لموردي السلع والخدمات توقعاتنا تجاه الموردون والمقاولين من الباطن فيما يتعلق بالامتثال القانوني، وحماية البيئة، وتجنب توظيف الأطفال والعمل القسري، وعدم التمييز، والأجور، وساعات العمل، وحرية التجمع، والمعاملة الإنسانية، والصحة والسلامة، وتدابير مكافحة الفساد، وحماية المبلغين عن المخالفات للموظفين أو أي سياسة مماثلة، بما في ذلك بنود مثل الالتزام بالقوانين واللوائح المحلية، كما نقوم نحن بإجراء مراجعات دورية لأنظمتنا وأنظمتهم لضمان إرساء مبدأ العدالة وفعالية التكلفة والجودة والابتكار والاستمرارية و القواعد الأخلاقية بما يتماشى مع سياسة المشتريات والالتزام لدى شركة الأول للاستثمار والتي تهدف إلى استمرار تقليل الآثار الاجتماعية السلبية للسلع والخدمات التي تقوم الشركة بشرائها.

عملاؤنا

قامت شركة الأول للاستثمار بتطوير سياسة مخاطر الاستدامة والإجراءات القطاعية التي تتضمن معايير محددة. نحن نتعامل مع العملاء، حيثما كان ذلك مناسبًا، وندعمهم في تبني ممارسات أكثر استدامة. وتشير بعض سياساتنا المتعلقة بمخاطر الاستدامة إلى اعتبارات وقضايا حقوق الإنسان مثل: عمالة الأطفال الضارة أو الاستغلالية أو العمل القسري وحقوق المجتمعات الأصلية والمحلية.

As part of our broad effort to ensure that respect for human rights is integrated into our business, SAB Invest has adopted policies and procedures designed to ensure compliance with legal requirements and which seek to prevent our products and services from being used for improper purposes. Such policies and procedures include those contained in our Code of Conduct, our Anti-Corruption, Anti-Money Laundering, Anti-Bribery, Consumer Protection and Know Your Customer, and Corporate Social Responsibility Policy.

Our Community

SAB Invest continues to accelerate progress on diversity, inclusiveness and overall greater social equity. SAB Invest has established specific criteria and procedures to evaluate, select and support programs, initiatives, activities and/or organizations that supports education, environment, and other philanthropic activities which constitutes our three core social themes which benefits both SAB Invest and those in the community.

We actively work toward recognizing and addressing disparities, and creating a better, more inclusive working environment for all. This includes proactive initiatives, system and process reviews, policies, learning and development, and external efforts around the world, for the benefit of both SAB Invest and those in the SAB Invest ecosystem.

Updates to this Statement

This Statement was last updated in !!!!!!! 2024, and may be subject to further updates from time to time. Any such updates can be viewed through the latest version of this Statement as published on SAB Invest's website.

Disclaimer

This Notice is not intended to, nor does it, create any contractual rights or any other legal rights, nor does it create any obligations on us in respect of any other party or on behalf of any party.

This Statement may not be reproduced, distributed or otherwise used without SAB Invest prior written consent.

وكجزء من جهودنا الواسعة لضمان تضمين احترام حقوق الإنسان في أعمالنا، اعتمدت الشركة سياسات وإجراءات مصممة لضمان الامتثال للمتطلبات القانونية والتي تسعى إلى منع استخدام منتجاتنا وخدماتنا لأغراض غير لائقة. وتتضمن هذه السياسات والإجراءات تلك الواردة في قواعد السلوك لدينا وسياسة مكافحة الفساد ومكافحة غسل الأموال ومكافحة الرشوة وحماية العملاء لدينا ومبادئ أعرف عميلك وسياسة المسؤولية الاجتماعية للشركات.

مجتمعنا

تواصل شركة الأول للأستثمار تسريع التقدم في مجال التنوع والشمول وتحقيق قدر أكبر من العدالة الاجتماعية بشكل عام. وقد قامت الشركة بوضع معايير وإجراءات محددة لتقييم واختيار ودعم البرامج والمبادرات والأنشطة و/أو المؤسسات التي تدعم التعليم والبيئة والأنشطة الخيرية الأخرى والتي تشكل موضوعاتنا الاجتماعية الأساسية الثلاثة التي تعود بالنفع على الشركة ومن هم متواجدون في المجتمع.

نحن نعمل بقوة من أجل التعرف وتحديد الفوارق ومعالجتها، وخلق بيئة عمل أفضل وأكثر شمولاً للجميع. ويشمل ذلك المبادرات الاستباقية، ومراجعة الأنظمة والعمليات والسياسات والتعلم والتطوير والجهود الخارجية في جميع أنحاء العالم، لصالح كل من شركة الأول للأستثمار ومن هم ضمن منظومته البيئية.

التحديثات على هذا البيان

تم إصدار آخر نسخة من هذا البيان بتاريخ !!!!!!! 2024 م وقد يخضع للمزيد من التحديثات من وقت لآخر، ويمكن الاطلاع على أي من هذه التحديثات من خلال الإصدار الأخير للبيان والمنشور على الموقع الإلكتروني لشركة الأول للأستثمار.

إخلاء مسؤولية

لا يهدف هذا البيان إلى إنشاء أي حقوق تعاقدية أو حقوق قانونية أخرى كما أنه لا ينشئ أي التزامات على شركة الأول للأستثمار فيما يتعلق بأي طرف آخر أو نيابة عن أي طرف آخر.

لا يجوز إعادة إصدار هذا البيان أو توزيعه أو استخدامه بأي طريقة أخرى دون موافقة خطية مسبقة من شركة الأول للأستثمار.

